
Občinsko
srečanje
odraslih
pevskih
zborov

V kulturnem domu Španski
borci je bilo 26. maja vsakoletno
srečanje odraslih pevskih zborov
občine Ljubljana Moste-Polje.
Vsaka taka prireditev je name-
njena prikazovanju stanja (bodisi
številčnega ali umetniškega), zato
je ugotovitev potrebno primerjati
stanje pred letom dni.

Ugotavljam, da so nastopili vsi
lanski zbori, razen dekliškega s
Prežganja, ki se verjetno še ni
čutil dovolj pripravljenega za na-
stop pred javnostjo. Nadalje ugo-
tavljam, da so štirje zbori (iz
Zadvora, Zaloga, Novih Jarš in
Bizovika) pred kratkim zame-
njali zborovodje, kar nedvomno
neugodno vpliva na normalen
študijski potek. V takih primerih
govorimo, da se zborovodja in
zbor še nista ujela, pogramsko pa
se kaže prevzem zbora običajno v
izboru najlažjih in nezahtevnih
pesmi.

Toda, kar je bolj zaskrbljujoče,
je upadanje števila pevcev. Prav vsi
zbori so od lanskega leta številčno na-
zadovali: Bizovik 5, Vevče 3, Pregarc

11, Zadvor 2, Zalog 3, Nove Jarše 8,
Prežganje 11, skupaj torej 43 pevccv,
kar predstavlja že močan zbor. Mi-
slim, da bi se morala ZKO Ljubljana
Moste-Polje seznaniti z vzroki za to
upadanje in poiskaii načine za izbolj-
šanje.

Verjetno je eden izmed vzrokov
splošno zmanjšanje interesa za petje,
kar je opaziti že v samem izbiran ju čim
lažjih in nezahtevnih pesmi. ki zahte-
vajo čimmanj truda za učenje (Zad-
vor, Zalog, Jarše, Pregarc) in na
splošno v nedovoljnih pripravah za
javni nastop. Vrh tega so zborovodje
premalo kritični pri izbiri raznih pri-
redb. ki so večkrat prav diletantske in
iz katerih niii najboljši zbor in zboro-
vodja ne bi mogla ustvariti kvalitete
(Zalog, Nove Jarše). Precejšnja po-
manjkljivost je v opuščanju končnih
boglasnikov (Zadvor, oktet, Bizovik)
in v prckinjanju besed, s.tavkov in fraz
(Nove Jarše, upokojenci, Vevče). Pri
nekaterih zborih opažam pomanjka-
nje izdelane in logične interpretacije
(umetniškega oblikovanja), kar tudi
zmanjša vrednost petja (Zadvor,
Jarše).

Doživeto petje, umetniško obliko-
vanje, pravilno izgovarjavo, precejš-

njo tonsko čistost in izbor resnega
programa je v zadovoljivi meri poka-
zal zbor z Vevč, ki ga kaže v tem nje-
govem hotenju še dodatnejepodpreti,
kajti obeta postati prav dober zbor.
Močno sta se mu približala zbora Vide
Pregarc in zbor iz Bizovika, ki gojita
kulturno petje in se zavestno poglab-
Ijata v vsebine pesmi in glasbeno fak-

' turo (če bi le imela malo novejšopev-
sko literaturo), ter oktet ŽTP Moste,
ki pa bi morai storiti več za zlitje (po-
barvanost) dveh in dveh glasov t « ce-
lote.

Zbori a Zadvora, Jai4 m Zaloga se
zaenkrat še bojujejo s težavami (za-
radi novega vodstva), pa tudi število
moških pevcev bodo morali povečati,
če bodo hoteli, da bo njihovo petje
zvenelo bolj ubrano.

Zmanjševanje števila pevcev ima za
zbor vedno slabe posledice. Tako se
namreč v posameznih glasovnih sku-
pinah manjša tudi njihova samostoj-
nost. Petje postaja plašno in na po-
vrije prihajajo pevske napake (nepo-
barvanost, izstopanje posameznikov).
Zbor, ki ni pravilno glasovno zascden,
lahko izbira le med najlažjo (začetni-
ško) Hteraturo ali med najlažjimi pri-
redbami narodnih pesmi, ki postajajo
sčasoma dolgočasne, posebno če so

druga drugi podobne in ne le, da ne
privlačijo več resnih pevcev, marveč
jim ne nudijo dovoij možnosti za na-
predek in razvoj. Vse to vpliva na
zbor tako, da postajajo vaje nezani-
mive in slabo obiskane. Kvaliteta pada
in zbor izgublja možnosti za javno na-
stopanje. Vse skupaj počasi zdrsi na
slopnjo, ki ni zadovoljiva.

Pri pelju v tujih jezikih (Vevče)pri-
poročam, da bi povezovalka, ki je sicer
opravila svojo napovedovalsko in po-
vezovalsko vlogo okusno jn strokovno
utemel jeno, obrazložila vsebino pesmi
v slovenskem prevodu, do česar ima
občinstvo vso pravieo.

Misliin. da ne smemo biti povsem
zadovoljni s tem, kar je pokazala le-
tošnja revija. Treba bo takoj skJicati
zborovodje in izdelati načrt za prihod-
nje leto, pri čemer bi si morali zadati
nalogo, da bomo zbore spravilj vsaj na
isto število pevcev, kol so jih že imeli.
da bodo izbrane pesmi presegle letoš-
njo stopnjo zahtevnosti in da se bo
vsak zbor najbolj potrudil, da bi
izboljšai svojo dosedanjo sposobnost.

Tradicija Most je bila vedno v moč-
nih in dobrih delavskih zborih, v Polju
in okolici pa so včasih delovali zelo
dobri zbori kmečkega življa.
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